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Det här är Svenska folkpartiets, 
alltså SFP:s valprogram 
för kommunalvalet och välfärdsområdesvalet. 
Här står vad SFP vill arbeta för i de olika 
kommunerna 
och i välfärdsområdena.

Svenska folkpartiet i Finland är ett liberalt parti. 
Liberal betyder att man tycker 
att det ska finnas frihet, 
men också ansvar. 
Människor och företag ska få bestämma om 
många saker och välja själva 
men man får inte göra illa andra människor 
eller förstöra naturen. 
Alla människor ska ha samma rättigheter 
och behandlas lika.

SFP tycker att samhället fungerar bäst 
när ekonomin är i balans, 
människor har jobb 
och företag kan klara sig bra. 
Det är också viktigt att naturen mår bra 
och att klimatförändringen inte blir värre. 
SFP vill att man ska kunna leva och må bra 
både i städerna och på landsbygden.

Det är viktigt med två nationalspråk i Finland, 
svenska och finska. 
Språkliga minoriteters 
och andra minoriteters rättigheter är viktiga 
och SFP vill arbeta för dem. 
Demokrati är viktigt 
och att de som har makten följer lagen.

SFP vill att befolkningen i Finland 
har bra utbildning 
och att människor från andra länder 
är välkomna att bo och arbeta här. 
Det är viktigt att alla i samhället kan samarbeta 
och att människor i alla åldrar 
får vara en del av samhället. 
Det är viktigt att det finns vård, utbildning 
och tjänster som fungerar. 

Finland behöver utbildad arbetskraft, 
alltså människor som jobbar. 
SFP vill att det finns flera utbildningsplatser 
så att människor kan studera. 
SFP vill också att människor från andra länder 
ska kunna flytta till Finland för att jobba. 
Det är också viktigt att personalen 
på olika arbetsplatser mår bra och trivs på 
jobbet.

SFP vill att alla människor i Finland 
ska få vara med i samhället och ha samma 
rättigheter, 
och att alla ska få vara med och påverka 
och fatta beslut. 
Det är viktigt att ingen diskrimineras, 
alltså behandlas annorlunda eller dåligt 
för att den till exempel talar ett annat språk, 
har en annan religion eller har en 
funktionsnedsättning.  
SFP arbetar för ett samhälle
utan diskriminering och rasism. 

SFP arbetar för att kommunerna 
och de olika regionerna i Finland ska fungera 
bra. 
Det är viktigt med samarbete mellan 
kommunerna, 
välfärdsområdena, staten, privata sektorn 
och tredje sektorn, alltså föreningar och 
organisationer.

NÄRA DIG
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SFP:s valprogram för
KOMMUNALVALET

Skolan är väldigt viktig 
för hela det finländska samhället. 
Det är viktigt att alla barn 
har lika goda möjligheter till utbildning.

Det är viktigt att barn och unga 
kan känna sig trygga på dagis och i skolan. 
För att allt ska fungera är det viktigt 
att det finns tillräckligt med utbildad personal i skolan.

Det är viktigt med jämlikhet i skolan. 
Det är också viktigt att lärarna 
och personalen i skolan 
har god utbildning och trivs med sitt jobb.

DEN BÄSTA SKOLAN

•	 att fler barn går på dagis och att dagis ska bli gratis någon gång i framtiden
•	 att man ska arbeta mot mobbning
•	 att skolan och skolvägen ska vara trygg för alla
•	 att allt fler ska ha möjlighet att vara med i språkbadsundervisning och språkduschar. 
•	 Språkbadsundervisning och språkduschar är när barn får använda ett annat språk i skolan än         	
	 det språk som man använder i vanliga fall. 
•	 Barn i svenska skolor kan till exempel ha språkbad på finska och barn i finska skolor kan ha 	
	 språkbad på svenska.
•	 jobba för att grupperna i skolorna är lämpligt stora
•	 ha ett fungerande samarbete mellan hemmen och skolan.

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
KOMMUNALVALET

För att samhället ska fungera behöver människor må bra 
och känna att de kan lita på varandra. 
Det är också viktigt att människor aktivt kan delta 
i samhället och påverka sin vardag. 
SFP arbetar för ett samhälle 
där alla känner sig trygga och mår bra.  
SFP vill satsa på motion, idrott och kultur 
för att människor ska må bra 
och trivas i den kommun där de bor. 
Det är viktigt att det finns bibliotek, föreningar, 
och möjlighet att syssla med idrott, motion,
konst och musik i kommunen. 
Medborgarinstitut och arbetarinstitut är viktiga 
så att de som bor i kommunen kan utbilda sig 
och delta i olika kurser.

INVÅNARE SOM MÅR BRA

•	 att alla människor ska ha möjlighet att motionera
•	 förebygga ensamhet både bland äldre och unga
•	 att alla unga har rätt till en bra fritidssysselsättning
•	 att kommunen ska erbjuda alla möjligheter till kulturverksamhet, fritidsaktiviteter, 
      och möjligheter att idrotta.
•	 stärka samernas ställning och att samerna 
•	 ska få bestämma själva om sådant 
•	 som gäller deras språk och kultur.

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
KOMMUNALVALET

Kommunerna behöver ha en välskött ekonomi. 
Då har de möjlighet att ordna de tjänster som behövs. 
Digitala tjänster kan göra det lättare 
att sköta vissa ärenden 
men det är också viktigt att man får sköta ärenden 
med en människa om det behövs.

SFP vill att kommunerna ska locka till sig 
investeringar och nya företag. 
Det är viktigt att satsa på arbetsplatser 
och företagsverksamhet i kommunerna. 
Kommunerna har ansvar för att hjälpa arbetslösa
att hitta jobb. 
Människor som flyttar till Finland för att jobba 
behöver känna sig välkomna i kommunerna 
och det behöver finnas integrationstjänster som fungerar.

FUNGERANDE KOMMUNER OCH STÄDER

•	 att kommunalskatten och fastighetsskatten är på en lämplig nivå
•	 att kommunernas sysselsättningstjänster ska fungera effektivt. 
•	 Sysselsättningstjänster är den service som hjälper arbetslösa att hitta jobb. 
•	 att de som är anställda av kommunen ska må bra. 
•	 Till exempel lärare och dagispersonal är anställda av kommunen. 

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
KOMMUNALVALET

SFP vill att det ska finnas fungerande 
och trevliga bostadsområden i kommunerna 
så att alla kan hitta ett ställe de vill bo på. 
I stora städer behöver det finnas en tydlig tanke 
om hur staden ska utvecklas så att den fungerar bra 
och att det finns fungerande kollektivtrafik. 

Det är viktigt att det finns möjligheter 
för människor att röra på sig utomhus 
och att det finns grönområden och natur 
som sköts om på ett bra sätt. 
SFP vill att det finns trevliga platser 
där de som bor i ett område kan träffas. 
Kommunerna ska sköta bra om de byggnader 
som kommunen äger.

HÅLLBAR OCH TRIVSAM PLANERING

•	 att man ska planera och bygga hållbart i kommunerna
•	 att alla i kommunen ska kunna röra sig i friluftsområden eller grönområden
•	 trafikplaneringen ska vara bra  och att det ska finnas fungerande 			
	 kollektivtrafik 
•	 och vägar där man kan cykla och gå
•	 att det ska finnas internetförbindelser som är snabba och fungerar bra

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
KOMMUNALVALET

Det finns stora problem i världen och i Finland 
när det gäller klimatet och miljön. 
Klimatförändringen är ett problem 
och ett annat att det inte finns 
lika många olika sorters vilda djur, 
vilda växter och insekter som förut. 

SFP vill att Finland ska göra sådant 
som är bra för miljön och visa gott exempel åt andra. 
Många kommuner är redan bra 
på att hitta lösningar som är bra för klimatet 
och som fungerar bra i just den kommunen. 
Det här kan också stöda näringslivet 
och ge arbetsplatser i kommunerna. 
Genom att satsa på klimatvänliga lösningar 
kan kommunerna ge dem som bor i kommunen 

KLIMAT OCH MILJÖ ÄR VIKTIGT

•	 göra det lättare för dem som bor i kommunen 
•	 att göra val som är bra för klimatet
•	 att kommuner byter till förnybar energi och småningom slutar använda 				  
	 fossila bränslen
•	 att kommunerna hjälper växter och djur att trivas och må bra
•	 att det ska var lätt att sortera skräp och att kommunen  ska ta hand om avfall på ett bra sätt 
•	 att man i kommunen stöder användningen av mat som har odlats nära och att man stöder 	
	 användningen fisk från Finland
•	 SFP vill också att det inte slängs bort så mycket mat

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET

SFP vill att alla ska ha rätt till god vård. 
Man ska få vård oberoende av var man bor 
eller hur mycket pengar man har. 
Man ska få service på både finska och svenska. 
Man ska inte skickas från ett ställe till ett annat 
innan man får vård.

Vilken vård som erbjuds 
kommer att förändras i framtiden. 
Rörliga tjänster och digitala tjänster 
kan göra så att flera kan få vård på ett smidigt sätt. 
Rörliga tjänster kunde till exempel vara hälsobussar 
som rör sig på landsbygden
och i skärgården.
Den offentliga vården, alltså den vård 
som betalas med skattepengar är viktig 
men privat vård och tjänster 
som företag och organisationer kan erbjuda 
behövs också.

ETT TRYGGT LIV

•	 att alla ska ha rätt till hälso- och sjukvård
•	 att de digitala tjänsterna inom vården utvecklas
•	 att man satsar på att de som jobbar inom välfärdsområdena ska trivas och må bra på jobbet 
•	 att ledarskapet ska vara bra och att man ska få tillräckligt betalt för sitt jobb
•	 att FPA-taxitjänsterna ska fungera och planeras så att personer får taxitjänster som passar dem och 	
	 deras behov.
•	 göra så att flera läkare vill arbeta inom primärvården, alltså till exempel på hälsocentralen.

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET

Det ska vara lätt att få kontakt med hälsovården 
då du blir sjuk 
oberoende av var du bor. 
Vi vill att primärvården 
ska finnas så nära dig som möjligt.
Primärvård är den grundläggande hälsovården, 
till exempel hälsocentraler och rådgivning.

Den effektivaste vården är att förebygga sjukdomar eller problem. 
Då satsar man på att ge vård och stöd 
så att problemen inte blir så stora eller inte uppstår alls.
Rehabilitering och förebyggande vård behövs 
för att människor ska må bättre och kunna vara sociala 
och klara sig i vardagen.
Därför är det också viktigt 
att papperslösa har rätt till hälso- och sjukvård. 
Papperslösa är personer som
saknar uppehållstillstånd i Finland.

TILLGÄNGLIG HÄLSOVÅRD

•	 att man ska få vård ganska snabbt. För att det ska hända kunde man använda 		
	 servicesedlar och digitala tjänster och så behövs det fler läkare och vårdare.
•	 att man i Finland skapar ett system för egenläkare och egen sjukskötare eftersom vård av 	
	 bekanta människor skapar trygghet
•	 att du får tid till tandläkare eller tandhygienist när du behöver det
•	 att det finns olika typer av tjänster som det är lätt att ta kontakt med, så som chattar och 	
	 telefonjour
•	 att papperslösa har rätt till också icke-brådskande hälso- och sjukvård. 
•	 Brådskande sjukvård är till exempel att man får hjälp om man har skadat sig illa eller blivit 	
	 akut sjuk. Icke-brådskande vård kan vara till exempel vaccinationer eller vård för diabetes.

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET

Det är viktigt att det finnas olika sorters sjukhus 
för de har alla viktiga uppgifter. 
Det är viktigt att ett sjukhus som är öppet dygnet runt 
finns ganska nära där du bor. 
Centralsjukhusen och universitetssjukhusen är också viktiga. 
Vid dem sköts sjukdomar och problem som kräver mera vård 
och vid universitetssjukhusen finns experter 
på olika sjukdomar och skador och olika sorters vård. 
Universitetssjukhusen måste ha tillräckligt med pengar 
för att fungera.
Forskning är viktig för att vården ska bli bättre. 
Vi vill att Finland blir ledande 
inom medicinsk utveckling. 

HÖGKLASSIG SJUKVÅRD

•	 att också de mindre sjukhusen har rätt att upprätthålla allmän jour dygnet runt. Jour 	
	 betyder att sjukhuset kan ta emot patienter också på kvällen och natten.
•	 att det finns tillräckligt med ambulanser också på landsbygden. 
•	 stärka välfärdsområdenas forskningsverksamhet och utvecklingsverksamhet

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET

SFP vill att man ska arbeta för att minska utslagning 
och psykisk ohälsa i samhället. 
Då behöver människor få hjälp tidigt, 
innan problemen blir för svåra. 
Då en i familjen mår dåligt 
är det viktigt att hela familjen uppmärksammas. 
Det är viktigt att det finns psykosociala tjänster, 
som psykiatri, mentalhälsovård och missbrukarvård 
i alla delar av Finland. 

Det är viktigt att personer med funktionsnedsättning 
får tjänster och stöd nära där de bor. 
Det är också viktigt att det finns vård och tjänster 
för personer med funktionsnedsättning 
på både finska och svenska. 
När man försöker hjälpa personer med missbruk 
ska fokuset vara på förebyggande vård 
och vården ska basera sig på fakta och forskning.

FUNGERANDE SOCIALVÅRD

•	 att det anställs fler socialarbetare så att den som behöver hjälp får det i tid
•	 att de som arbetar inom socialvården har trygga arbetsförhållanden
•	 satsa på förebyggande vård
•	 att psyk- och missbrukarvården får tillräckliga resurser, också på svenska
•	 att personer med funktionsnedsättning ska kunna få stöd som räcker till och 	
	 finns när det behövs

SFP VILL



13

SFP:s valprogram för
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET

Barnrådgivningen i vårt land är viktig. 
Förutom barnrådgivningen så finns också elevvård, 
studerandevård och barnskydd. 
Vi vill att rådgivningen fortsätter efter sex års ålder. 
För tillfället tar barnrådgivningen slut 
när barnet börjar skolan.

Det får inte skäras ner mera i förlossningsvården. 
Alla ska få plats på förlossningsavdelningarna, alltså BB. 
Stöd för barnfamiljer och föräldrar skapar trygghet 
och förebygger problem. 
Det är viktigt att unga får vård för psykisk ohälsa.  
Det är viktigt att samarbetet mellan skolorna i kommunerna 
och elevvården i välfärdsområdena fungerar.

VÄLMÅENDE BARN, UNGA OCH FAMILJER

•	 att våra förlossningsavdelningar inte stängs
•	 att alla kvinnor ska ha rätt till god mödravård före förlossningen och eftervård 		
	 efter förlossningen
•	 att elev- och studerandevården ska finnas tillgänglig i skolan
•	 att det finns fler svenskspråkiga skolpsykologer och kuratorer
•	 att personer som är under 25 år ska få gratis preventivmedel och 		   		
	 preventivrådgivning. Preventivmedel kan vara till exempel kondomer eller 			
	 p-piller. Man kan använda preventivmedel om man vill ha sex, men inte vill bli gravid.
•	 att välfärdsområdena aktivt arbetar för att alla får de viktigaste vaccinationerna.

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET

SFP vill att det ska finnas bra äldreomsorg, 
alltså vård och service för äldre personer. 
Servicen ska finnas nära där du bor.
Du ska ha möjlighet att bo hemma så länge du vill och kan. 
Det ska också finnas olika former av boendeservice nära dig. 
Vi ska jobba på att stärka rörelseförmågan 
hos äldre personer. 
Närståendevårdare ska behandlas jämlikt 
och få det stöd och den avlastning som de behöver. 
Stiftelser och föreningar gör ett viktigt jobb 
till exempel med att stöda äldres hälsa 
och genom att upprätthålla äldreboenden.

TRYGG ÄLDREOMSORG

•	 att alla äldre erbjuds ett tryggt boende när man inte längre klarar av att bo hemma
•	 att gifta par och sambor får bo tillsammans
•	 att närståendevårdare får tillräcklig ersättning och mer möjlighet till ledig tid och rehabilitering
•	 införa seniorrådgivning i alla välfärdsområden

SFP VILL
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SFP:s valprogram för
VÄLFÄRDSOMRÅDESVALET

En jämlik tillgång till räddningstjänster i hela landet 
och tillräcklig personal inom räddningstjänsterna 
är extremt viktigt för vår trygghet och beredskap. 
När man behöver hjälp är det viktigt 
att man kan kommunicera med räddningspersonalen, 
och därför behövs det tillräckligt med personal
 som kan både finska och svenska. 

Avtalsbrandkårerna och FBK-verksamheten
samt den frivilliga sjöräddningen är viktiga. 
De hjälper till särskilt på landsbygden och i skärgården 
och utan dem skulle det inte finnas 
tillräckligt med räddningstjänster.

PÅLITLIGA RÄDDNINGSTJÄNSTER

•	 att man får hjälp tillräckligt snabbt i hela landet
•	 att du ska få en ambulans när du behöver den
•	 att man stöder de frivilliga brandkårernas ungdomsverksamhet 
•	 förebygga våld mot personalen inom räddningsväsendet så att personalen kan koncentrera sig 	
	 på sitt jobb och känna sig trygg
•	 att nödcentralverksamheten och utbildningen av operatörer fungerar på både finska och svenska.

SFP VILL


